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ÉVKÖZI 20. VASÁRNAP                             C év             1– 4 oldal 

 

Olv.: Jer 38,4-6. 8-10 – Zsid 12,1-4 – Lk 12,49-53 

Jézussal vagy Jézus ellen   
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Szerencsém van, szerencsénk van mindannyiunknak, mert ma nem kért 
senki szentmise szándékot! Amikor valaki valamilyen szándékot kér, akkor arra a szándékra 
mutatjuk be a szentmisét. Ma üres volt a füzet, így arra gondoltam, hogy jól jön nekünk ez a 
lehetőség! Erre a gondolatra fűzzük fel mai ünneplésünket!  

 

Ajánljuk fel ezt a szentmisét  
a magyar kereszténység megmeneküléséért! 

 

Szeretettel köszöntjük az Atyát, aki Indiából van itt Magyarországon. Megfordult az irány! A 
XV.-XVI. századtól innen indultak a misszionáriusok arrafelé, most - hála Istennek - onnan 

jönnek errefelé! Isten hozott kedves Atya! Hozod a lelkedet, mi meg gyógyítunk a kórházban. 
Kedves Atya, hogyan szólítsam? Gyönyörű indiai neve van, ami magyarul azt jelenti: 
Dicsőséges Király! Kívánjuk, hogy a dicsőséges Király jelenjen meg az élete által! 
 

A dicsőséges király Jézus! 

A dicsősége király, Jézus legyen valóban jelen 

a mi elpogányosodott magyar világunkban! 

 

Az Atya bemutatása, aki Indiából jött 
Kedves Atya a szentmise előtt Xavéri Szent Ferencet említette, akinek a Távol-Keletiek, 

indiaiak, kínaiak talán a legtöbbet köszönhetik! Annak a kornak volt ő is a szülöttje, amely 
kor ontotta a szenteket, kortársa volt Loyolai Szent Ignácnak, Nagy Szent Teréznek, Istenes 
Szent Jánosnak, Keresztes Szent Jánosnak és még többeknek. Amikor Xavéri Szent Ferenc 
elment Távol-Keletre, akkor írt vissza a Sorbonne egyetemen tanuló, vagy végzett társainak, 
többek között Loyolai Szent Ignácnak. Azt írta: Náci, ide kell eljönni, hagyjátok már abba azt 
az egyetemi tanulást. Csak tanultok, itt dolgozni kell!  

 

Az Atya abból a világból jött, ahova vitték a hit üzenetét ezek a csodálatos emberek, többek 
között Xavéri Szent Ferenc. Dél- Indiából származom egy faluból, - mondja az Atya, - most 

kb. 4000-en élünk ott. Abból a faluból 78 pap van. Onnan misszionáriuskánt Észak-Indiába 
mentem és három évet ott szolgáltam. Püspököm kérdezte, hogy szeretnék-e Magyarországra 
menni, mert a magyar bíboros Úr kért  egy  indiai papot öt évre. Igent mondtam és ide jöttem 
öt és fél éve szolgálok Magyarországon. Most betegség miatt kerültem ide a kórházba.  
 

Szentbeszéd 
Kedves Testvérek! Úgy tartják, hogy ez a mai evangélium az igehirdetők keresztje! Miről van 
szó? Jézus, aki a béke fejedelme, aki azt mondja: azért jöttem, hogy béke legyen a földön, 
békét hozzak a földre! Ma pedig azt mondja: 
 

Azért jöttem, hogy tüzet vessek a földre és ez lobbanjon föl!  
Azért jöttem, hogy kard legyen a kezetekben!  
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Mélyen el kell gondolkodnia az igehirdetőnek, ha valami értelmeset akar mondani ezen a mai 
vasárnapon. Hogyan értelmezzük Jézusnak ezt a kijelentését, hogy tűz, meg kard?  
 

Az egyik fogalom a tűz 
A tűzzel még, úgy- ahogy ki lehet egyezni, mert a tűz melegíthet is! Jézus nem erre gondol, 
amikor ezt mondja, hanem a tűz a próbatétel! A tűz az ítélet kifejezője! Hallottuk máskor az 
evangéliumból, hogy a tűz megtisztít! Elégeti a semmirevalót és előjön az érték! A vasat is 
izzítják, hogy minden salak kiégjen belőle és az acél legyen a kezünkben! 

 

Jézus az ítélet tüzére gondol! 

 

Az ószövetségi zsidók, amikor a tűzről beszélnek, akkor az Isten ítéletét emlegetik! Csakhogy 
a zsidóknak kettős mércéje volt! A zsidók úgy gondolták, hogy Isten tüze őket, zsidókat 
fölemeli, kiemeli, mert ők a választott nép! Ugyanakkor Isten tüze a pogányokat meg 
elpusztítja! Jézus természetesen ismerte ezt a felfogást! 
 

Jézus arról beszélt, hogy a tűz mindenkit megítél, 
minden embert, a zsidót éppúgy, mint a pogányt! 

Ezzel a zsidók nem tudtak mit kezdeni! 

 

A másik fogalom a kard 
Jézus azt mondja, hogy ellentétet szít!  Ez nem kis próbatétel nekünk, hívő embereknek! 
Szembekerülnek emberek egymással és a döntő mozzanat az, hogy Jézus miatt! Döbbenetes, 
ha belegondolunk, Jézus miatt szembekerülnek emberek egymással! Ha ezeket számba 
vesszük, akkor innen már elindulhatunk, hogy megkeressük ennek a mai evangéliumnak az 
igazi üzenetét! A zsidók így gondolkodtak a tűzzel kapcsolatosan, a kard nem izgatta őket,  ez 
a kifejezés már a keresztény világ számára volt üzenet. Ezzel a zsidók nem törődtek, de 

 

Jézus ezzel a kitétellel mintegy válaszolt a zsidóknak! 
Jézus nem azért mondta ezt,  
mert ezt éppen csak ki akarta jelenteni,  
hanem a zsidóknak ezt a hamis felfogását akarta korrigálni!  

 

A zsidók úgy gondolták a karddal kapcsolatosan is, 
hogy majd jön a Messiás, 

kardot fog, aztán kiűzi a rómaiakat és nekik békét teremt! 

 

A mai evangélium üzenete 
Ezeket a félreértéseket óhajtotta Jézus valamiképpen tisztázni! Miről van szó? Jézus nem 
azért jött, hogy békét teremtsen ember és ember között! Persze ezt akarja Jézus, de nem ez a 
küldetése! Jézus nem azért jött, hogy békét teremtsen nemzetek között! Ez a nemzetek dolga!  
 

Jézus azért jött, hogy a hívő lét egzisztenciáját hangsúlyozza!  
A hívő élet lényege a Jézushoz tartozás!  
Ez mit jelent? A mai evangéliumnak valójában ez az üzenete!  
Ez a lényeg: A hívő ember Jézushoz tartozik! 
A kereszténység lényege a krisztusközpontúság!  
A keresztény élet középpontjában Krisztus van!  
A hit az élet értelme Krisztus tanítása szerint!  
A hit a hívő ember életelve!  
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Nagyon lényeges, ahogy folytatja Jézus: 
Nem azt a békét akarom,  

amely mindennel megalkuszik!  

Nem az áruló megalkuvás az, amit Jézus hirdet!  
 

Jézus állandó nyugtalanságot akar bennünk támasztani azért, 
hogy keressük azt a kincset, amiért érdemes mindent odaadni! 

 

Krisztus mellett dönteni 
A krisztusi békétlenség – amiről itt szó van – végeredményben azt jelenti, hogy mi hívő 
emberek állandóan helyzetben vagyunk! Mit jelent helyzetben lenni?  
 

Az embernek újra meg újra, 
 minden helyzetben dönteni kell! 

 

A kérdés az, hogy az ember megalkuvó a döntésben,  
vagy a keresztény élet életelvének megfelelően dönt,  
vagyis mindent meghatároz a Krisztushoz tartozásunk!  
Ezért hallottuk azt, hogy szembekerül az apa a gyerekével  
és a különböző családtagok, meg nemzetek!  

 

Mindent a Krisztushoz tartozás kell, hogy meghatározzon a hívő ember életében! Ez 
nyugtalanságot jelent! Különböző kiszolgáltatott és nehéz helyzetekbe kerülhetünk és akkor 
mi van, hogyan döntünk! Ennek az aktualitása ma különösen fontos!  
 

Európa döntése 
A kérdés az, hogy visszahozható még valamiképpen Európába ez a keresztény szellemiség, 
vagy nem? Az európai népek, akik a kereszténységen nőttek föl, képesek-e még ilyen 

döntésre, amikor életükben a lényeges kérdések döntésénél a Krisztushoz tartozásuk a 
meghatározó! Nagyon sajátos helyzet ez! 
 

A szórakozás és kikapcsolódás 
Azt mondják, - ezt gondolkodóktól hallottam – hogy a mai kornak a legelső programja, a mai 
kornak a legelső szolgáltatása, az a szolgáltatás, ami az ember kikapcsolódását jelenti. Tessék 
ezen elgondolkodni! Fesztiválok tömege! A szórakoztató ipar mindent áthat és átjár! Ennek a 
lényege, hogy az ember kilépjen önmagából! Két fogalom az, ami a modern ember, főleg az 
európai ember életét meghatározza, a fiataloknál a szórakozás, az időseknél a kikapcsolódás!  
 

A fiatalok szórakozni akarnak! 
Mintha ez lenne az élet lényege! 
Az idősebbek meg kikapcsolódni akarnak! 
Állandóan nyafognak és panaszkodnak,  
hogy mennyi a dolguk, mennyi a munkájuk  
és mennyire fontos a kikapcsolódás!  
 

Ilyenkor nyáron én ezt külön fájdalmasan élem át! „A szent nyár!” – az megelőzi az Istent is! 
Ilyenkor kiürülnek a templomok, mert kikapcsolódnak az emberek! Persze vigasztalásképpen 
ilyenkor mindig elmondják, hogy a Balaton menti falvakban többen vannak szentmisén, mint 
egyébként. Valószínű, hogy igaz, de, de… 
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Meghökkentő európai felmérések 
A kérdés az, hogy a nyugati világ, az európai ember képes-e erre a döntésre? A felmérések azt 
mondják, hogy a nyugati ember anyagelvű!  
 

A nyugati ember nem ismer Istent!  
A nyugati embernek legfontosabb a termelés, a fogyasztás  
és az, hogy a bankszámláján mindig több pénz legyen!  
Ez jelenti a boldogságát!  

 

A felmérések azt mutatják, mindez arról szól, hogy a nyugati világ pogány lett! Az emberek 
90 %-a pogány, nem a prédikátorok, nem a papok mondják, hanem a különböző felmérések! 
Ezek soha se egészen pontosak, de meghökkentő! A kérdés az, hogy ez az európai ember 
képes-e ilyen döntésekre? Miközben itt vannak a muzulmánok, akik dzsihadisták, akik joggal 
számíthatnak a hadizsákmányra. Ezt az ő rendszerük ígéri nekik, a túlvilágon pedig Allahtól 
megkülönböztetett kegyelmeket, paradicsomot, számunkra felfoghatatlan ígéretekkel! 
 

A mai evangélium nem egyszerű, de roppant egyszerű a válasza,  
csak kicsit bele kell mélyedni, kicsit gondolkodni kell!  
Az emberi élet keresztény egzisztenciájáról van szó!  
Azt jelenti: az ember, ha hívő, akkor Krisztushoz tartozik!  

 

Ha mondja ugyan magáról az ember, hogy hívő,  
de nem tartozik Krisztushoz  

és a döntéseit nem Krisztus határozza meg,  
akkor pogány még akkor is, ha tud imádkozni! 

 

A kérdés az, hogy észhez térünk-e? 

A kérdés az, hogy vissza tudunk-e térni, 
 vissza akarunk-e térni pogány világunkból 

 a keresztény világunkba,  
amely értelmet ad az életünknek! 

Különben eláruljuk az életet  
és hiábavaló törekvés a boldogság keresése! 

Jézussal, Jézus közelében, jézusi értékrenddel a boldogság valóság! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Ennek a szentmisének szándéka: könyörögjünk az Úr előtt azért, hogy 
Európa találjon vissza Krisztushoz, találjon vissza a keresztény értékekhez! Tegnap XI. Ince 

pápa ünnepe volt, szobra a Mátyás templom közelében áll, akinek Buda felszabadulását 
köszönhetjük. Senki nem állt igazából mellénk akkor, csak a pápa! A nyugatiakat nagyon 
nehezen tudta rávenni, csak amikor Bécset kellett a törökök ostroma alól felszabadítani. 
Akkor mozdult a nyugati világ is! Aztán hála Istennek folytatódott ez az eredményes 
küzdelem! Nyolc irgalmas rendi szerzetes adta az életét Buda felszabadításáért! Imádkozzunk 
azért, hogy az életünket tudjuk adni a kereszténységünkért, nem úgy, mint a francia Atya, 

akinek elvágták a nyakát, hanem a mindennapjainkban, krisztusi tetteink által! 
 


